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From apartHeid to aFFirmative aCtion: an overview oF 
eQuality law in tHe SoutH aFriCan workplaCe

Apartheid in South Africa privileged white people and discriminated against black people. The classification 
of race determined where a person could live, the quality of one’s education and the extent to which a person 
could participate in the South African economy. Apartheid ended in 1994 and today the Constitution prohibits 
discrimination on numerous grounds, included race, gender, sex, sexual orientation, disability, culture and 
religion. Further, the Constitution embraces a substantive notion of equality and it permits the use of affir-
mative action to advance persons that have been disadvantaged by unfair discrimination. 
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Le régime de l'Apartheid mis en place en Afrique du Sud avantageait les Sud-Africains blancs aux dépens des 
Sud-Africains noirs. L’appartenance raciale déterminait l’endroit où chaque personne pouvait vivre, l’édu-
cation qu’elle recevait, et sa participation à l’économie sud-africaine. L'Apartheid a été aboli en 1994 et au-
jourd'hui la Constitution Sud-Africaine interdit la discrimination sur la base de nombreux motifs, tels que la 
race, le genre, le sexe, l’orientation sexuelle, le handicap, la culture et la religion. Par ailleurs, la Constitution 
adopte une notion substantielle de l'égalité et permet la mise en oeuvre de mesures d'action positive afin de 
favoriser les personnes qui ont été défavorisées par une discrimination injuste.
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